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Tisztelt Miniszterelnök Úr!  

 

A költségvetési törvény alapján a kormánynak idén is forrást kell biztosítania a fővárosi közösségi 

közlekedés működéséhez. Az Országgyűlés által 2020-ban megszavazott éves hozzájárulás 12 

milliárd forint, amit a Fővárosi Önkormányzat idén még nem kapott meg. 

A közösségi közlekedés így is rendkívül nehéz helyzetben van. A járványügyi korlátozások extra 

kiadásokkal jártak, a menetdíjbevétel nagy része eltűnt, mindez anyagilag jelentősen megterhelte a 

két budapesti közlekedési céget. Az állami támogatás a fővárosi közösségi közlekedés éves 

finanszírozásának csupán a 7 százalékát teszi ki. Eddig ezt kénytelen volt megelőlegezni a Főváros, 

ami tovább feszítette az önkormányzat szűkös anyagi kereteit. Aggasztónak tartom továbbá, hogy az 

Innovációs és Technológiai Minisztérium részéről még egy szerződéstervezet sem érkezett, ami 

írásba foglalná a megállapodást. Időarányosan az éves finanszírozást november 25-től már a 

kormánynak kell állni, de úgy tűnik, hogy Palkovics miniszter úr – az előző főpolgármester alatt 

kialakult gyakorlathoz képest több hónapos csúszással – inkább ennek az elbliccelésre játszik; a 12 

milliárd forintot pedig azzal a Fővárossal fizettetné meg, amelyet egyébként is ellehetetlenítettek 

különböző megszorító intézkedésekkel.  

A 2019-es az önkormányzati választások után Önök előszeretettel hangoztatták, hogy nem fogja 

hátrány érni a budapestieket, amiért nem kormánypárti városvezetést választottak. Ezzel szemben a 

gyakorlat egészen mást mutat. Az Innovációs és Technológiai Minisztérium élén álló Palkovics László 

feladata lenne, hogy rendezze ezt az anomáliát. Miniszter urat azonban láthatóan jobban leköti a 

társadalom által elutasított, az országot súlyosan eladósító Fudan beruházás, miközben a 

költségvetési törvényben előírt támogatási szerződéssel egyáltalán nem foglalkozik. Az elmúlt 

hetekben Palkovics miniszter úr kinevezett egy főigazgatót a Fudan egyetem élére, majd a még nem 

létező intézményt közel 14 milliárd forintos állami vagyonnal stafírozta ki. Ez magasabb összeg, mint 

amivel a közösségi közlekedés finanszírozásában a kormány jelenleg tartozik a Fővárosnak.  

Évekkel ezelőtt Önök ígéretet tettek, hogy kiveszik a részüket abban, hogy fenntartható legyen a 

fővárosi közösségi közlekedés működtetése, erről megállapodtak a Fővárosi Önkormányzattal, most 



pedig felrúgnak egy olyan egyezséget, amely Tarlós István ideje alatt zavartalanul működött. Ha nem 

kapja meg a támogatást a Fővárosi Önkormányzat november 24-ig, akkor félő, hogy veszélybe kerül a 

budapesti közösségi közlekedés, ezzel pedig a budapestiek jogai sérülnek. Kérem, hogy 

haladéktalanul utasítsa az innovációs és technológiai minisztert, hogy rendezze a Főváros felé 

fennálló tartozást.  

Budapest, 2021. november 12. 
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